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LMK-möte 221128 

Mötesdatum: 28 november 2022, heldag 

Deltagare: Harald Broberg (digitalt), Susanne Brouneus, 
Magnus Christensen (digitalt), Gunnar Domeij, Peter Erensjö, 
David Iggman, Roger Larsson, Helena Laurell, Karin Levrén, 
Katja Lorenz Winkes, Nadja Schuten Huitink (till och med punkt 
7), Roger Skogman, Maria Gradén (till och med punkt 7), 
Victoria Green, Helena Lyrvall, Yiqi Yang (till och med punkt 7) 

Frånvarande: Maria Gelin, Lena Tillman Snibb 

1. Till justerare valdes Roger Larsson 

2. Dagordningen godkändes 

3. Föregående protokoll 

Protokoll från Läkemedelskommitténs möte 220913 godkändes och 
lades till handlingarna 

4. Länsgemensam rutin för uppföljning av DOAK  

Terapigrupp Blod har på Läkemedelskommitténs uppdrag utarbetat 
en länsgemensam rutin för uppföljning av patienter som behandlas 
med DOAK. Läkemedelskommittén godkände rutinen med följande 
kommentarer:  

 Terapigruppen diskuterar fortfarande om övre gränsvärde för 
provtagning var 12:e månad ska vara eGFR 60 ml/min eller 50 
ml/min. Läkemedelskommittén ger ordförande mandat att 
godkänna val av gränsvärde samt andra eventuella mindre 
justeringar genom ordförandebeslut när terapigruppen har ett 
färdigt förslag 

 Ändra från eGFR >60 ml/min till eGFR >60 ml/min (eller > 50 
ml/min enl ovan) i tabell för tydlighet 
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 Nadja S.H önskade ett förtydligande om hur utsättning ska ske 
samt tydligare stöd för hur patienter med eGFR-värde som ger 
kontraindikation ska hanteras 

 Kommittén påpekade att det är viktigt att rutinen blir känd och 
länkas till från andra dokument i regionen rörande DOAK. Länk 
läggs in i den digitala upplagan av Terapirekommendationerna 

5. Reviderade listor för läkemedel i kommunala förråd för akut 
bruk  

Nadja Schuten Huitink redovisade äldregruppens förslag till 
ändringar i listorna Förteckning av läkemedel vid akut bruk samt 
generella direktiv för kommunal vård, Läkemedel i kommunala förråd 
för akut behandling samt Ansvarsfördelning och riktlinjer 
läkemedelsförråd i kommunal sjukvård. Se bifogad fil.  

Helena Lyrvall föreslog också språkliga ändringar och förtydligande i 
dokumentet rörande ansvarsfördelning.  

Läkemedelskommittén godkände föreslagna ändringar med följande 
kommentarer/tillägg:  

 Diazepam rektallösning byts till midazolam munhålelösning 

 Kommunen behöver inte ha EpiPen 150 mkg i sina förråd. Det 
räcker mer EpiPen 300 mkg 

 Tamiflu oral lösning går inte att ha i kommunala förråd då den 
behöver blandas av farmaceut inför användning. Kapseln går att 
öppna och lösa upp, beskrivning finns i bipacksedeln.  

 Dokumentet Ansvarsfördelning och riktlinjer läkemedelsförråd i 
kommunal sjukvård skickas även av Gunnar till Primärvårdsrådet 
för granskning. 

6.  Revidering av listan Basläkemedel inför 2023  

 Gunnar Domeij och Karin Levrén gick igenom terapigruppernas 

förslag till ändringar i listan Basläkemedel inför 2023. Se bifogad fil. 

Läkemedelskommittén godkände föreslagna ändringar med 

följande kommentar:  

 Hjärtsvikt bör delas upp i HFrEF och HFpEF med enbart SGLT2-

hämmare och diuretika under rubriken HFpEF. 

Terapirekommendationerna måste uppdateras i enlighet med 

detta.  

7.  Övriga frågor 
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 a) Bariatriska mottagningen har inkommit med önskemål om att 

lägga upp en favorit med information om att patienten är 

bariatriskt opererad. Läkemedelskommittén anser att det är bättre 

att införa en journalmärkning med ”diagnos att beakta” då det 

finns fler tillstånd som i sådana fall skulle kunna vara aktuella att 

märka på samma vis. Läkemedelslistan riskerar att innehålla för 

mycket information utöver aktuell läkemedelsbehandling. Gunnar 

kontaktar bariatriska mottaggningen för att meddela synpunkten. 

 Läkemedelskommittén ser ett behov av en riktlinje för 

läkemedelsbehandling av bariatriskt opererade patienter. Inför 

nästa revidering av Terapirekommendationerna föreslås tillägg av 

ett kapitel om läkemedelsbehandling efter bariatrisk kirurgi. 

Gunnar Domeij får i uppdrag att hitta medlemmar till en ny 

terapigrupp som kan ansvara för ett sådant kapitel.  

 b) GLP1-analogerna är drabbade av restnoteringar. Tillverkaren 

har varnat för att leveransproblem för Ozempic kan komma och 

gå även under nästa år. Victoza finns just nu tillgänglig, liksom 

Rybelsus. Tillverkaren av Trulicity avråder från nyinsättningar på 

grund av risk för restnoteringar.  

 Gunnar Domeij har varit i kontakt med DIAREG för att att få en 

gemensam rekommendation om hantering av resterna för 

sjuklöverns sjukvårdsregion men utan framgång. Roger Larsson 

tar med sig frågan till LAG endokrin och diabetes (fd 

Diabetesrådet). 

 c) Gunnar Domeij informerade om att Kaftrio, Symkevi och 

Kalydeco mot Cystisk Fibros ingår i högkostnadsskyddet från den 

1/12, efter att ett trepartsavtal mellan regionerna, tillverkaren och 

TLV har nåtts.  

8.  Läkemedelskommitténs mål 2023 

 Karin Levrén och Victoria Green presenterade statistk för 

Läkemedelskommitténs mål för 2022. Mötet beslutade att behålla 

samma mål under 2023 med undantag för målet att minska 

förskrivningen av protonpumpshämmare. Frågan är fortfarande 

viktig men lyfts bort som aktivt mål från Läkemedelskommittén för 

att öka fokus på övriga mål. Information om vikten av uppföljning 

och förskrivning på evidensbaserad indikation bör fortsatt föras 

utt till vårdcentraler och kliniker, tillsammans med den 

patientbroschyr som Nadja S.H tagit fram.  
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 Läkemedelskommittén önskar även att information om vikten av 

att inte förnya recept på uttalade specialistpreparat utan särksild 

överenskommelse, tas upp på kommande 

vårdcentralsinformation. 

 Inför Läkemedelskommitténs mål 2024 bereds eventuella 

uppdaterade miljömål samt olämpliga läkemedel till äldre med 

fokus på fentiaziner. 

9.  Paxlovid 

 Gunnar Domeij informerade om att infektionsklniken tagit fram en 

rekommendation för användning av Paxlovid i Dalarna. Rutinen 

kommer spridas från infektion via medicinska rådgivare.  

10. Nästa möte 

 Nästa möte hålls digitalt den 19 januari. Inbjudan har gått ut i 

Outlook till detta och alla andra möten det kommande året. Karin 

Levrén påminde ledamöterna om att svara på inbjudan i Outlook 

(acceptera eller tacka nej). 

 

 

 

 

_________________________  _________________________ 

Datum, Gunnar Domeij, ordförande Datum, Karin Levrén, sekretare 

 

 

Justeras:  

 

_________________________ 

Datum, Roger Larsson 

   

 


